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Protokół Nr VI/2024 

z szóstej  w VII kadencji sesji Rady Powiatu 

w Wąbrzeźnie 

z dnia 24 października 2024 roku 
 

Ad. 1. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – otworzył szóstą sesję Rady 

Powiatu. Serdecznie powitał radnych, przybyłych gości oraz wszystkich mieszkańców 

oglądających transmisję w internecie. 

(Otwarcie nastąpiło o godzinie 1300) 

Ad. 2.  

        Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że na 15 radnych, obecnych jest 

14 radnych, w związku z czym obrady VI sesji Rady Powiatu są prawomocne. 

(Listy obecności stanowią odpowiednio zał. 1 i 2 do protokołu) 

Ad. 3. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Powiatu. 

5. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami oraz z wykonania 

uchwał Rady Powiatu.  

6. Interpelacje i zapytania radnych.  

7. Informacja Starosty Wąbrzeskiego w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych 

przez zobowiązanych do tego pracowników za rok 2023. 

8. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wąbrzeźnie w sprawie oświadczeń 

majątkowych złożonych przez zobowiązanych do tego radnych za rok 2023. 

9. Informacja o realizacji zadań oświatowych Powiatu Wąbrzeskiego w roku szkolnym 

2023/2024. 

10. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno-

weterynaryjnego na terenie powiatu w 2023 roku. 

11. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Głuchołazy; 
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b) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Opolskiemu; 

c) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Prudnickiemu; 

d) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane na zadania w zakresie 

rehabilitacji zawodowej i społecznej na rok 2024; 

e) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wąbrzeskiego na lata 2024 – 

2034; 

f) zmiany budżetu powiatu na rok 2024. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13.  Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

14.  Zakończenie. 

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – zapytał, czy radni chcą zgłosić uwagi  

do przedstawionego porządku obrad.  

Wobec braku uwag, poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. 

Rada Powiatu 14 głosami „za” w obecności 14 radnych przyjęła przedstawiony porządek 

obrad. 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

Ad.4. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – poinformował, że na 7 dni przed 

sesją protokół z obrad V sesji Rady Powiatu wyłożono w Biurze Rady oraz przekazano 

elektronicznie radnym. Wobec nie wniesienia żadnych uwag i zastrzeżeń do protokołu, 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła protokół bez poprawek, w brzmieniu  

w jakim został sporządzony. 

Ad. 5. K. Maćkiewicz – Starosta Wąbrzeski – przedstawił informację z prac Zarządu  

w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

(Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania 

bądź uwagę do przedstawionej informacji.  

Wobec braku zapytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, przeszedł do 

realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 6. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – ze względu na brak zgłoszonych 

interpelacji i zapytań, przeszedł do realizacji kolejnego punktu obrad. 
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Ad. 7. K. Maćkiewicz – Starosta Wąbrzeski – przedstawił informację w sprawie oświadczeń 

majątkowych, złożonych przez zobowiązanych do tego pracowników, za rok 2023. 

(Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

Ad. 8. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił informację w sprawie 

oświadczeń majątkowych, złożonych przez zobowiązanych do tego radnych, za rok 2023. 

(Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 

Ad. 9. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – poprosił Pana Krzysztofa 

Buchmieta – Kierownika Wydziału Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu o przedstawienie 

informacji o realizacji zadań oświatowych Powiatu Wąbrzeskiego w roku szkolnym 2023/2024. 

K. Buchmiet – Kierownik Wydziału Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – za pomocą 

prezentacji multimedialnej przedstawił informację o realizacji zadań oświatowych Powiatu 

Wąbrzeskiego w roku szkolnym 2023/2024 m.in. omówił liczbę uczniów w szkołach, 

zdawalność egzaminu maturalnego oraz remonty w szkołach i placówkach. 

(prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

(Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie przedłożonej Informacji. 

Wobec braku zapytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, przeszedł do 

realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 10. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – poprosił Pana Wojciecha 

Choroszkiewicza – Powiatowego Lekarza Weterynarii o przedstawienie informacji o stanie 

bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na terenie powiatu w 2023 roku. 

W. Choroszkiewicz – Powiatowy Lekarz Weterynarii – przedstawił, za pomocą prezentacji 

multimedialnej, informację o stanie bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na terenie 

powiatu w 2023 roku. Omówił m.in. choroby zakaźne zwierząt, które były zwalczane w roku 

minionym, przeprowadzone kontrole, strategie zwalczania ASF oraz zadania w zakresie 

bezpieczeństwa produktów pochodzenia zwierzęcego i pasz. 

(prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

(Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 
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M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie przedłożonej Informacji. 

M. Paradowski – radny – odniósł się do kwestii ubytku gospodarstw hodowlanych 

zajmujących się hodowlą trzody chlewnej zarówno w Powiecie Wąbrzeskim jak i na terenie 

całego kraju. Wyraził opinię, iż jedną z przyczyn powstania powyższej tendencji spadkowej 

jest m.in. wystąpienie wirusa ASF w Europie Wschodniej oraz nie wypłacanie rolnikom 

odszkodowania. Ponadto wyjaśnił, że problem wymiany pokoleniowej może wynikać z tego, 

że młodzi rolnicy nie chcą zajmować się hodowlą, gdyż jest to zawód trudny, na który wpływ 

mają zawirowania na rynkach światowych (międzynarodowych) co do cen. Stwierdził, że 

wpływ na powyższe mają nie tylko kwestie ekonomiczne ale również cały aparat kontrolny, 

który składa się z dwóch elementów tj. mnogości biurokracji np. rejestr stanu stada przy 

zmianach kolejnych zdarzeń oraz bioasekuracja, która nakłada wymóg uzupełnienia wszystkich 

otworów w budynku siatkami, a niektórzy hodowcy nie mają wentylacji wymuszonej, tylko 

grawitacyjną. W związku z czym zapytał o zdanie na temat mnogości przepisów nakładanych 

na rolników dotyczących m.in. prowadzenia rejestru zwierząt oraz konieczności zabezpieczenia 

budynków, które są dużym obciążeniem i zatracają pewien etos pracy i wartości. 

W. Choroszkiewicz – Powiatowy Lekarz Weterynarii – odpowiedział, że przepisów 

unijnych w zakresie rolnictwa jest mnóstwo i są one bardzo skomplikowane. Natomiast staramy 

się prowadzić szkolenia. Wskazał, iż z punktu widzenia inspekcji weterynaryjnej na przykład 

rejestr środków transportu jest potrzebny m.in. żeby przeprowadzić dochodzenie epizodyczne, 

gdyż ważnym w procesie zwalczania każdej choroby zakaźnej jest to kto wchodził do chlewni 

oraz gdzie z tej chlewni się przemieścił. Wyjaśnił również, że prowadzenie rejestru zwierząt, 

które się posiada na stanie jest ważne celem oszacowania szkody i rzetelnego przeprowadzenia 

odszkodowania. Ponadto wskazał, że rzeczą podstawową jest zabezpieczanie budynków, gdyż 

każde zwierzę ale również człowiek może być wektorem mechanicznym przenoszenia wirusa 

np. ptaki, które żerują na zwłokach zwierząt mogą poprzez niezabezpieczone siatkami otwory 

dostać się do chlewni. 

M. Paradowski – radny – wyjaśnił, że rejestr stanu stada jest powtórzonym rejestrem 

Identyfikacji i Rejestracji Zwierząt, który mógłby stanowić podstawę do naliczania 

odszkodowania. Ponadto poprosił aby przed podęciem decyzji o zamknięciu hodowli, która 

wyklucza rolnika z rynku hodowców zastanowić się parę razy, gdyż jest to wielka tragedia dla 

całej rodziny, a ci hodowcy już nie wracają na rynek. Wskazał, iż ratując hodowlę 

uniezależniamy się od importu z Rosji oraz w naturalny sposób podnosimy użyźnianie gleby. 
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Dodał również, że ludzie zajmujący się hodowlą na rynku pracy potrafią wykonać wiele 

czynności dot. hydrauliki, elektryki i mechaniki.  

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – podziękował za przedstawienie 

informacji. Następnie wobec braku dalszych pytań ze strony radnych, przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 11. 

Ppkt a) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przechodząc do realizacji pkt 11 

porządku obrad poinformował, że wszystkie projekty uchwał będące przedmiotem obrad 

dzisiejszej sesji, zostały pozytywnie zaopiniowane, podczas posiedzenia wspólnych komisji 

Rady Powiatu. Następnie przedstawił treść uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Gminie Głuchołazy. 

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu 14 głosami „za” w obecności 14 radnych podjęła uchwałę nr VI/42/2024 w 

sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Głuchołazy. 

(Uchwała Nr VI/42/2024 stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 

Ppkt b) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił treść uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Opolskiemu. Następnie zapytał, czy ktoś z 

radnych, chciałby zabrać głos w sprawie przedłożonego projektu uchwały. 

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu 14 głosami „za” w obecności 14 radnych podjęła uchwałę nr VI/43/2024 w 

sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Opolskiemu. 

(Uchwała Nr VI/43/2024 stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 

Ppkt c) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił treść uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Prudnickiemu. Następnie zapytał, czy ktoś z 

radnych, chciałby zabrać głos w sprawie przedłożonego projektu uchwały. 

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 
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Rada Powiatu 14 głosami „za” w obecności 14 radnych podjęła uchwałę nr VI/44/2024 w 

sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Prudnickiemu. 

(Uchwała Nr VI/44/2024 stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 

Ppkt d) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił treść uchwały w 

sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przekazane na zadania w zakresie rehabilitacji zawodowej i 

społecznej na rok 2024. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych, chciałby zabrać głos w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały. 

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu 14 głosami „za” w obecności 14 radnych podjęła uchwałę nr VI/45/2024 w 

sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane na zadania w zakresie rehabilitacji 

zawodowej i społecznej na rok 2024. 

(Uchwała Nr VI/45/2024 stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu) 

Ppkt e) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił treść uchwały w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wąbrzeskiego na lata 2024-2034. 

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych, chciałby zabrać głos w sprawie przedłożonego projektu 

uchwały. 

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu 14 głosami „za” w obecności 14 radnych podjęła uchwałę nr VI/46/2024 w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wąbrzeskiego na lata 2024-

2034. 

(Uchwała Nr VI/46/2024 stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu) 

Ppkt f) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił treść uchwały w 

sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2024. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych, chciałby 

zabrać głos w sprawie przedłożonego projektu uchwały. 
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Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu 14 głosami „za” w obecności 14 radnych podjęła uchwałę nr VI/47/2024 w 

sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2024. 

(Uchwała Nr VI/47/2024 stanowi załącznik nr 21 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu) 

Ad. 12. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu –  ze względu na brak zgłoszonych 

interpelacji i zapytań, przeszedł do realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 13. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – zapytał, czy ktoś z radnych, 

chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. Wobec barku głosów ze strony radych 

poinformował, że Pan Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego zwrócił się do rady o 

wydelegowanie radnego, który będzie członkiem Europejskiego Korpusu Radnych Gmin i 

Powiatów Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Jest to niesformalizowana platforma 

współpracy radnych reprezentujących poziom lokalny w naszym regionie. Celem jest przede 

wszystkim stworzenie sieci współdziałania i przekazywania dobrych praktyk, ułatwienie 

dostępu do wiedzy i umiejętności związanych z animowaniem życia lokalnego, a także 

przekazywanie informacji o funduszach i programach finansujących inicjatywy lokale. Ponadto 

program będzie uwzględniał również inicjatywy, programy i rozwiązania wypracowane przez 

samorządy krajów UE, które mogą być zaadaptowane przez samorządy w naszym regionie. 

Powiedział, że członkiem Korpusu może być tylko radny: 

1) niepełniący funkcji przewodniczącego powiatu, 

2) niepełniący funkcji zarządczej/kierowniczej w jednostce samorządu lokalnego 

delegującego danego radnego. 

Wskazał, że podczas posiedzenia wspólnych komisji Rady Powiatu została przedstawiona 

kandydatura radnego Rafała Zarzecznego. Zapytał, czy radny wyraża zgodę na kandydowanie. 

R. Zarzeczny– radny - wyraził zgodę na kandydowanie. 

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – powiedział, że dał radnym czas do 

namysłu do sesji, aby można było zgłosić inne jeszcze kandydatury. Do Europejskiego Korpusu 

Radnych Gmin i Powiatów Województwa Kujawsko-Pomorskiego zgłosił kandydaturę 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu – Pana Mirosława Makowskiego. Powiedział, że radny 
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procuje wokół rolnictwa i dla rolnictwa, jest osobą bardzo odpowiedzialną i będzie należycie 

reprezentował nasz samorząd. Zapytał, czy radny wyraża zgodę na kandydowanie. 

M. Makowski – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu – wyraził zgodę na kandydowanie. 

M. Paradowski – radny – poinformował, że grupa radnych PIS chciałaby rekomendować 

radnego Rafała Zarzecznego jako kandydata do Europejskiego Korpusu Radnych Gmin i 

Powiatów Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Radny jest przedsiębiorcą z terenu Gminy 

Płużnica, prowadzi firmę z branży meblarskiej, jest czynnym społecznikiem, skarbnikiem koła 

wędkarskiego  oraz członkiem Polskiego Związku Pszczelarskiego, posiada także 

gospodarstwo rolne. 

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – zaproponował, aby przeprowadzić 

głosowanie poprzez podniesienie ręki za kandydaturą danego kandydata w ten sposób 

wyznaczyć reprezentanta Rady Powiatu do Europejskiego Korpusu Radnych Gmin i Powiatów 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Rada Powiatu w Wąbrzeźnie wyraziła zgodę na powyższe. 

Rada Powiatu 8 głosami głosowała „za” kandydaturą radnego M. Makowskiego (M. 

Markowski, K. Maćkiewicz, W. Siciński, M. Husarz, P. Bartoś, T. Michna, J. Rybszleger, K. 

Huzarski), Radny M. Makowski wstrzymał się od głosowania. 

Rada Powiatu 5 głosami zagłosowała „za” kandydaturą radnego R. Zarzecznego (J. 

Broniewska, H. Kwiatkowska, M. Paradowski, K. Paczkowski, R. Zarzeczny) 

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – stwierdził, że Rada Powiatu w 

Wąbrzeźnie w drodze głosowania wybrała kandydaturę radnego Mirosława Makowskiego jako 

radnego delegowanego do Europejskiego Korpusu Radnych Gmin i Powiatów Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego (EKR). 

Ad. 14. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – wobec wyczerpania porządku 

obrad – zakończył obrady VI sesji Rady Powiatu w Wąbrzeźnie. 

Zakończenie nastąpiło o godz. 14:46                                              

Protokołowała Weronika Majewska  


